










Memorylab: een filmlaboratorium dat grenzen overschrijdt.

Brussel- We kregen de kans om te praten met Xavier Solano, een van de oprichters van het Ciclope collectief en, twee jaar
geleden, de oprichter van Memorylab vzw. In dit interview vertelt hij over zijn start met de documentaire film, zijn
ervaringen in Brussel en de nieuwe plannen van Memorylab.
Vertel ons eens over je start in de
documentaire cinema en hoe je naar
België bent gekomen.

Ik heb meer dan 25 jaar geleden
audiovisuele kunsten gestudeerd aan de
Universidad Politécnica Salesiana in Cuenca
(Ecuador). We waren een van de eersten die
in die richting afstudeerden. Bij toeval werd
ik verliefd op een Belgische vrouw en
kwamen we hier wonen. Hier in België heb
ik een aantal aanvullende cursussen gevolgd
in Sint Lukas (Brussel) en heb ik een
vervolgopleiding gevolgd gericht op
technische aspecten in Brugge. Na een min
of meer langdurig verblijf in Vlaanderen,
besloot ik te verhuizen naar Brussel, een
stad waar ik een heel universum van
diversiteit ontdekte en nog nooit gehoorde,
onvoorstelbare verhalen hoorde.

Wat kun je ons vertellen over je eerste
documentaires, welke herinneringen
brengen deze je op?

In 2003 stuurde ik voor het eerst werken

naar enkele Ecuadoriaanse festivals. Zo nam
ÔEstación NorteÕ, één van mijn eerste
documentaires, deel aan het eerste Crespi
Cinema-festival dat plaatsvond in Ecuador.
De film, die de eerste prijs won, was een
observatiedocumentaire van drie minuten.
Vervolgens maakte ik naast de organisatie
van documentaire filmworkshops nog
andere korte films. In 2007 bracht ik mijn
film "Por qué nos vamos" uit, die de
geschiedenis van de migratie in België
weergeeft. Ik vertel drie verhalen, het eerste
over de Spaanse migratie in de jaren
zeventig, het tweede over de Latijns-
Amerikaanse migratie in de jaren negentig,
en een verhaal over de laatste migratie van
de Spaanse jeugd. Deze documentaire werd
zeer goed ontvangen en was
geprogrammeerd in verschillende zalen en
culturele centra. Het opende voor mij veel
deuren en versterkte mijn interesse in
migratieverhalen en alle aspecten van
herinnering en identiteit die deze verhalen
met zich mee brengen.

Voor een paar jaar zijn we
getuige geweest van het
succes en de goede
resultaten van het
Memorylab-project. Vertel
ons hoe Memorylab is
ontstaan?

Anderhalf jaar geleden hebben
we een eigen vzw opgericht
die we MemoryLab hebben
genoemd. Tot die tijd was
Memorylab slechts een project
dat deel uitmaakte van het
werk van het Ciclope-collectief
en de samenwerking met AIF+.

Met een fonds van het Ministerie van
Cultuur werd het mogelijk meer
participatieve film workshops te ontwikkelen
en de verschillende
migrantengemeenschappen te bereiken die
normaal geen toegang hebben tot een
artistieke opleiding. De eerste ervaring was
in 2018 met het MemoryLab Brussel, waar
15 jongeren, van verschillende

nationaliteiten en vanuit verschillende
situaties, deelnamen. Uit dit project kwamen
5 documentaires van 3 minuten, die in
verschillende delen van België en de wereld
werden vertoond. Sommige van deze korte
films hebben zelfs op internationale festivals
belangrijke vermeldingen gekregen. Deze
documentaires weerspiegelen op de meest
eerlijke manier de zorgen van jongeren met
weinig middelen en de complexiteit van
identiteits- en integratieproblemen in een
minder inclusieve samenleving.

Het laatste audiovisuele laboratorium dat
we konden organiseren was in februari, in
de stad Antwerpen, in het kader van een
ambitieuzer project dat tot doel heeft
jongeren uit twee zeer belangrijke en
representatieve steden van dit land bij
elkaar te brengen. Wat ik wil doen, is de
twee groepen samenvoegen tot een
laboratorium over Brussel, een collectief
portret van een stad die zoveel
nationaliteiten, talen en culturen

samenbrengt.
Je werkt ook met een festival in Quito
(Ecuador), waar gaat dit over?
Ja, we zijn onlangs een samenwerking
aangegaan met Doc-Ket, een organisatie
gevestigd in Ecuador. Vanuit een zeer goede
relatie daarmee stelden we voor om een
laboratorium te maken met de naam
MemoryLab 'Stories of Confinement'
vanwege de moeilijke tijden waarin we hier
en daar leven. In deze periode zijn we
gedwongen strategieën te ontwikkelen om
op een 'virtuele' manier te communiceren
en actief te blijven. We hebben de call
geopend en we hebben meer dan 80
reacties gehad, mensen die geïnteresseerd
waren in het volgen van onze workshops uit
verschillende delen van de wereld. We
hebben hieruit slechts een groep van 22
deelnemers kunnen selecteren van mensen
die kennis hebben van of zich in de
audiovisuele wereld bevinden.

Waarom dit laboratorium buiten België?

Ik denk dat een van de zwakke punten van
de universiteiten, en niet alleen in Ecuador,
is dat de studenten geen praktisch werk
doen, maar meer theoretisch zijn. Drie jaar
geleden gaf ik bijvoorbeeld les in
Azerbeidzjan aan de Baku University of Art
and Culture. Daar ontmoetten we jonge
mensen die nog nooit eerder praktisch werk
hadden gedaan. Toch ging dit goed dus
daar willen we op in zetten.

De ervaringen die hier in Brussel zijn
opgedaan, zijn zeer waardevol en raken zeer
menselijke onderwerpen, zeer herkenbare
problemen uit verschillende delen van de
wereld. Deze keer zal het online zijn,
vanwege de huidige situatie, maar ook
omdat we kandidaten uit verschillende
landen kunnen verzamelen.

Het laboratorium is in eigen beheer en we
werken met vrijwilligers. We willen Ecuador
steunen. En ik wil bijdragen met mijn kennis
die ik hier heb opgedaan. Ik denk dat we
met deze platforms ons werk kunnen delen.
We kunnen zeggen wat we doen, wie we
zijn. We zullen veel jongeren uit Ecuador en
uit andere delen van de wereld kunnen
inspireren.

Karl Struyf , educatief medewerker Brussel
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AIF+: De coronamaatregelen hebben
ervoor gezorgd dat verschillende
verenigingen zijn stilgevallen. Het is Vzw
Open je Hart juist gelukt om hier positief
uit te komen en gezinnen in armoede te
helpen. Hoe zijn jullie op dit idee gekomen?

Houria: Als Vzw Open je Hart zijn we al
langer bezig met het thema armoede. We
hadden al verschillende gezinnen die we
aan het helpen waren. Tijdens de
coronaperiode kregen we verschillende
signalen dat veel gezinnen financiële
moeilijkheden ervaren. Daarop heb ik op
het nieuws gezien dat je een aanvraag kan
indienen bij de Koning Boudewijnstichting
om subsidies aan te vragen zodat je
mensen in armoede kan helpen tijdens
Covid-19. We zijn meteen ingegaan op
deze vraag en hebben ook uiteindelijk
centen kunnen krijgen. We hebben
besloten om met de subsidie
voedselpakketten samen te stellen en uit
te delen aan gezinnen die er nood aan
hebben. Uiteindelijk heb ik dit project
kunnen realiseren samen met mijn
vereniging en gezin. Ik heb nog kunnen
rekenen op de steun van mijn zus en
enkele mensen van mijn omgeving.

AIF+: Hoe hebben jullie het schrijven van
het dossier aangepakt

Houria: We hebben reeds ervaring met
het indienen van projectdossiers bij de
Koning Boudewijnstichting. Dus we
hadden al een basis voor onze
projectaanvraag. Nadien heb ik contact
opgenomen met educatieve medewerker
Zeynep van AIF+. Samen hebben we het
dossier verder uitgewerkt en nadien heeft
Zeynep deze voor ons ingediend.

AIF+: Wie heeft er geholpen? Waren er
partners betrokken in de uitwerking van
het hele project?
Houria: Bij het uitwerken van het project
hebben we veel kunnen rekenen op de
steun en begeleiding van vzw AIF+. Verder

heeft heel mijn gezin meegeholpen met
het bedelen van de voedselpakketten.
Zonder hun hulp was het me nooit gelukt,
want wegens de coronamaatregelen
konden we geen vrijwilligers inschakelen.
Ik ben mijn gezin heel dankbaar! Verder
hadden we al een bestand van
verschillende families die nood hadden aan
een voedselpakket. We hebben deze lijst
verder kunnen uitbreiden met gezinnen
die we hebben doorgekregen van
Buurtopbouwwerk. Verder is mijn zus
vroedvrouw en komt ze dagelijks in
contact met verschillende gezinnen. Via
haar heb ik ook doorgekregen wie ook
nood had aan een voedselpakket. Tot slot
heeft Depot Margo (meer info
www.depotmargo.be ) ons ook gesteund in
het samenstellen van voedselpakketten.
We kregen er gratis voedingsproducten.
AIF+: Welke resultaten hebben jullie
behaald? Wat waren de reacties?

Houria: We hebben in totaal maar liefst
117 voedselpakketten uitgedeeld.
Daarnaast hebben we ook enkele
verzorgingspakketten bedeeld. De
gezinnen die de voedselpakketten hebben
ontvangen, konden in de eerste instantie
niet geloven dat ze zomaar een
voedselpakket kregen; de meesten
stonden met tranen in hun ogen. Deze
ervaring was voor Vzw Open je Hart ook
zéér uniek! We hadden altijd rond armoede
willen werken, maar deze manier van
werken heeft ons veel voldoening
gegeven. Op dit moment ben ik nog steeds
bezig met het bedelen van
voedselpakketten. Het is vrij intensief,
maar het is absoluut de moeite waard.
Verder heeft de grootte en de inhoud van
de voedselpakketten ook voor extra
blijdschap gezorgd, niemand had verwacht
dat ze zoveel zouden krijgen.

AIF+: Welke impact heeft dit project gehad
op de visie en de werking van jullie
vereniging?

Houria: Dit project heeft ons enorm
geïnspireerd. We hebben ingezien dat er
veel gezinnen zijn die leven in armoede.
We gaan met onze vereniging sowieso in
de toekomst meer op dit thema inzetten.
Het voelt aan alsof we onze draai hebben
gevonden. We zijn al aan het bekijken hoe
we met dit thema aan de slag kunnen
gaan in het komende werkjaar. We zijn
hiervoor ook aan het uitvissen welke
relevante partners we kunnen aanspreken.

AIF+: Hoe belangrijk was de hulp van AIF+
hierin?

Houria: Heel belangrijk! Voor mij was het
vooral een samenwerking en ik vind dat
deze samenwerking ons ook sterker
maakt. Ik heb aan AIF+ alle inlichtingen
gevraagd over de uitwerking en uitvoering
over het project.

AIF+: Welke moeilijkheden zijn jullie
tegengekomen? Heeft Corona een grote
impact gehad?
Houria: We hebben eigenlijk een positieve
impact ervaren. Dankzij Corona hebben we
een positieve wending gerealiseerd binnen
onze vereniging.

AIF+: Welke tips kunnen jullie ons nog
geven?

Houria: Tijdens dit project hebben we
gezinnen geholpen die ik ook persoonlijk
ken. Ik heb van hen nooit geweten dat ze
ook financiële moeilijkheden hadden.
Daarom is het belangrijk dat we onze ogen
niet sluiten en de mensen stimuleren om
hulp te vragen. Dit geldt ook voor de
verenigingen. We moeten durven elkaar
hulp te vragen en te helpen. Op deze
manier versterken we elkaar en kunnen we
meer betekenen voor de anderen. Verder
raad ik de verenigingen ook aan om
regelmatig de verschillende
projectoproepen te checken.

Genk - Vzw Open je Hart is een sociaal-culturele
vereniging die verschillende inzamelacties en projecten
realiseert om mensen in nood te helpen, zowel in België
als in het buitenland. Binnen deze doelgroep wordt er ook
getracht om extra aandacht te geven aan (alleenstaande)
vrouwen die nood hebben aan financiële
begeleidingsmiddelen en advies. Het doel is ook om deze
vrouwen sterk te maken door hun zelfstandiger te
maken. Daarnaast wilt vzw Open je Hart ook
inzamelacties organiseren voor zieke kinderen en hun
ouders die niet genoeg middelen hebben om een
behandeling te betalen.

Tijdens de periode van corona is vzw Open je Hart niet
stilgevallen en hebben ze een projectdossier ingediend bij
de Koning Boudewijnstichting om subsidies te kunnen
krijgen, zodat ze in deze moeilijke periode verschillende
gezinnen in armoede kunnen helpen.

Vzw AIF+ heeft met de voorzitter Houria Ayed een
interview afgenomen om te horen hoe vzw Open je Hart
dit proces heeft doorlopen.

Covid-19 mensen in armoede
NieuwNieuws uit Limburs uit Limburgg



Speciaal Coronafonds
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Koning Boudewijnstichting
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Leuven- CUF is een vereniging van de Vlaamse Kameroense diaspora waarvan hun leden voornamelijk studenten zijn. Door de
plotse pandemie en de coronamaatregelen werden verschillende van hun leden zwaar sociaal, economisch en academisch
getroffen en blootgesteld aan heel wat onzekerheid.

De COVID-19: een handboei voor CUF?
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Beheer van de pandemie
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Samen sterk
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Cameroon Union Flanders (CUF) in tijden van pandemie
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Leuven- Non-Resident Nepali Association Coordination Council Belgium vzw is een vereniging met een 9000-tal leden, die de
Nepalese diaspora organiseert en fungeert als koepelorganisatie en forum van de Nepalese verenigingen in België. Ze zijn
voornamelijk actief in Leuven, Antwerpen, Brussel, Gent, Brugge, Sint-Truiden en Hasselt.

NRNA-NCC en Koning Boudewijnstichting schouder aan schouder tegen Corona
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